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”Construcția after-
school-ului realizat de 
administrația din 1 De-
cembrie se va face în 
apropierea școlii cu clase-
le 0-IV, fiind dedicat copi-
ilor acestui palier de vâr-
stă. Afterschoolul care es-
te așteptat cu nerăbdare, 
atât de copii, dar mai ales 
de părinții, ar trebui să fie 
finalizat până la sfârșitul 
lunii decembrie 2023, va 
avea o capacitate de pes-
te 250 de elevi și va fi am-
plasat pe strada 8 Martie”, 
a precizat primarul comu-
nei 1 Decembrie.

Unitatea de învăță-
mânt va funcționa prac-
tic în aceeași curte cu 
cea în care este ampla-
sată școala primară, ast-
fel că cei mici se vor mu-
ta la finalul orelor dintr-o 
clădire în alta, fără a mai 
fi necesară transporta-
rea lor sau fără implica-
rea părinților, a bunicilor 

sau a altor persoane ca-
re să aibă grijă să ajungă 
cu bine. Scopul este, de 
altfel, acela de a-i ajuta 
pe părinți, cât timp sunt 
la serviciu, să beneficieze 
pentru copiii lor de un loc 
sigur, unde cei mici să pe-
treacă timp valoros, după 
școală, până în jurul orei 
18.00,  făcându-și temele, 
dar și jucându-se. Edilul 
ne-a precizat că cei mici 
vor primi și o masă caldă.

”Sperăm să finalizăm 
construcția în cel mult trei 
luni, aceasta fiind de tip 
modular. Constructorul 
a agreat termenul aces-
ta și ne-a asigurat că nu 
va fi depășit. Între timp, 
ne vom pregăti să dotăm 
spațiul cu mobilier și dis-
pozitive, astfel încât să 
fie perfect, iar copiii să se 
simtă cât mai bine”, ne-a 
declarat primarul Gheor-
ghe Petre, adăugând că 
proiectul are o valoare to-

tală de 6.870.846 lei cu 
TVA și se va desfășura pe 
suprafață utilă de 699 mp.

Clădirea cu funcțiune 
de afterschool va fi de ti-
pul P+1, pe lângă săli-
le de curs, fiind prevă-
zute spații pentru can-
celarie și grupuri sani-
tare diferențiate pe se-
xe și pentru persoane cu 
dizabilități, cât și spațiu 
tehnic. Proiectul preve-
de, de asemenea, amena-
jarea spațiului exterior cu 
loc de joacă, alei cu tro-
tuare, precum și locuri de 
parcare.

Infrastructură 
rutieră în plină 
modernizare

Seria proiectelor de 
investiții implementate în 
comuna 1 Decembrie con-

tinuă însă în ritm susținut 
în toate domeniile. Re-
amintim că anul acesta 
se derulează numeroase 
investiții în infrastructu-
ra rutieră, modernizarea 
străzilor din comună re-
prezentând, de altfel, un 
obiectiv foarte important 
pentru administrație.

”Avem un număr de 
12 străzi care vor intra în 
modernizare, majoritatea 
dispunând de rețele de 
canalizare, apă potabilă 
sau gaze, lungimea tota-
lă a drumurilor moderni-
zate în cadrul acestui pro-
iect fiind de 5.400 de me-
tri. Sunt și unele străzi ca-
re nu au introduse rețele 
de canalizare, dar dispun 
de spațiu suficient pentru 
a fi introduse ulterior mo-
dernizării, fără a se inter-
veni în carosabil și fără a-l 

deteriora”, ne-a explicat 
primarul comunei 1 De-
cembrie, Gheorghe Petre. 
Pentru Strada Artiștilor, cu 
o lungime de 1.030 me-
tri, plus o bretea de 244 
metri, care face parte din 
stradă, a fost prevăzută 
modernizarea constând 
în refacerea sistemului 
rutier, amenajarea trotu-
arelor, a spațiului verde, 
cât și a unei piste de bi-
ciclete. ”Pe unele străzi, 
spațiul ne permite ame-
najarea pistelor de bici-
clete, iar Strada Artiștilor 
este una dintre căile ru-
tiere care va beneficia de 
o astfel de amenajare”, a 
precizat edilul. A fost pre-
văzută, de asemenea, și  
modernizarea tronsonu-
lui 2 din Str. Artiștilor, fos-
tă Str. Portului, cu o lun-
gime de 1.091 metri. Din 

grupul de străzi  ce bene-
ficiază de modernizare, 
mai fac parte Str. Careda 
– 135 metri unde au fost 
introduse canalizarea și 
rețeaua de apă, Str. Păcii 
–  pe un segment de 200 
metri unde există utilități, 
Str. Ion Creangă – 200 m, 
Str. Crișana – 423 metri, 
Str. Narciselor – 555 m, 
Str. 8 Martie – 275 metri 
plus o bretea de 65 metri, 
Str. Mihail Sadoveanu – 
310 metri, Str. Apeductu-
lui – 280 metri, Str. 1 Mai 
– 240 metri și Intrarea Oi-
tuz – 288 metri. Piste de 
biciclete sunt amenajate 
pe Str. Artiștilor, care este 
cea mai lungă și pe Str. 8 
Martie, într-o primă fază, 
dar edilul ne-a asigurat 
că vor fi amenajate astfel 
și alte străzi. Spațiile ver-
zi vor fi îmbogățite cu ar-

bori precum tei, salcâm 
sau catalpa.

Fonduri le necesa-
re pentru modernizarea 
acestor străzi sunt aloca-
te de Ministerul Dezvoltă-
rii, prin Programul ”Anghel 
Saligny”.  Valoarea totală a 
obiectivului de investiții es-
te de 14 milioane de lei fă-
ră TVA. Finanțarea în va-
loare de aproximativ 13 
milioane de lei este de la 
bugetul de stat, diferența 
urmând a fi asigurată de la 
bugetul local. Edilul spune 
că lucrările la infrastructu-
ra rutieră înseamnă și alte 
proiecte. A fost aprobată 
finanțarea lucrărilor pen-
tru străzile menționate în 
lungime de 5.400 metri, cu 
suma de circa 13 milioane 
de lei, dar cel mai probabil, 
prin proiectul depus la Mi-
nisterul Dezvoltării vor mai 

veni bani europeni care 
vor permite și moderniza-
rea altor străzi în lungime 
de circa 7.000 de metri. 
Pentru străzile a căror re-
abilitare este finanțată prin 
PNDL a fost necesară actu-
alizarea Studiului de Feza-
bilitate, din cauza faptului 
că prețurile s-au modificat.

Prima sală 
de sport 
multifuncțională 
din comună

Un alt proiect finanțat 
din surse externe are în 
vedere construirea sălii de 
sport multifuncționale, din 
curtea Școlii Mari din Șos. 
Giurgiului. Finanțarea es-
te asigurată de Compania 
Națională de Investiții, fi-
ind vorba despre cea mai 
mare variantă de proiect al 

CNI, adică o sală de sport 
cu 180 de locuri în tribu-
nă și o suprafață de circa 
4.000 de metri pătrați. Sa-
la de sport executată de 
CNI are termen de finali-
zare decembrie 2023, iar 
Primăria 1 Decembrie asi-
gură racordul la utilități, 
parcări, acces. CNI se ocu-
pă de construirea efecti-
vă a obiectivului. Sala es-
te amplasată în proximi-
tatea bazei sportive, ast-
fel încât va fi folosită atât 
de școală, cât și de clubul 
sportiv FC 1 Decembrie 
care are secții de șah, box 
și fotbal. ”Este un proiect 
aprobat anul trecut, lucră-
rile au început pe 20 mar-
tie și până la sfârșitul anu-
lui trebuie finalizate. Prima 
sală de sport din 1 Decem-
bire va avea regim des-
chis, accesul fiind permis 

tuturor iubitorilor sportu-
lui, evident că va fi folo-
sită cu prioritate de elevii 
unităților de învățământ, 
cât și de cei ai bazei spor-
tive. Pentru o mai bu-
nă și corectă gestionare 
a spațiului a fost înființată 
o societate, care va ges-
tiona activitatea și va ad-
ministra modul de utiliza-
re a spațiilor pentru fotbal, 
handbal, volei și baschet”, 
a precizat primarul.

Tehnologia, 
utilă și pentru 
transporturi

Pentru că digitaliza rea 
este la ordinea  zilei și prac-
tic a devenit ceva ce nu 
mai poate lipsi din viața 
noastră, administrația și-a 
propus ca tot prin PNRR, 
măsura 1.0, să obțină 

finanțare pentru extinde-
rea sistemului de supra-
veghere cu 65 de camere, 
dar pentru organizarea 
dispeceratului. Proiectul 
include și două stații de 
încărcare pentru mașini 
electrice. Tot pe PNRR, 
este prevăzută și digitali-
zarea sistemului de trans-
port, în cadrul unui pro-
iect derulat cu Primăria 
Voluntari, care presupu-
ne amenajarea stațiilor de 
transport în comun, digi-
talizarea lor, dar și ampla-
sarea a încă două stații de 
încărcare electrică a auto-
vehiculelor. Călătorii vor 
putea afla, astfel, în timp 
real, când vine autobuzul,  
având acces oline la toate 
informațiile dorite și utile 
pentru călătoria lor.

În privința accesului 
cât mai facil la mijloacele 

de transport, primarul Pe-
tre Gheorghe ne-a spus că 
cetățenii apreciază foar-
te mult faptul că Asociația 
de Dezvoltare Intercomu-
nitară pentru Transport 
București-Ilfov (TPBI) a 
decis suplimentarea linii-
lor 465 și 418 cu încă un 
autobuz, de la 1 iunie. O 
decizie foarte bine primi-
tă de cetățeni pentru că a 
permis mărirea capacității 
de transport și a micșorat 
timpii de așteptare. 

Finanțarea prin PNRR 
va permite și achiziționarea 
a două microbuze electrice 
pentru transportul elevilor. 
”Întrucât localitatea noas-
tră s-a extins și avem co-
pii care au de parcurs pes-
te  2 km, de la școală pâ-
nă acasă, avem nevoie de 
cât mai multe mijloace de 
transport. În prezent, dis-
punem doar de un micro-
buz pe motorină, care es-
te insuficient pentru nevo-
ile comunei. Dacă obținem 
finanțarea, în același pro-
iect vom beneficia de în-
că 2 stații de încărcare. 
Așadar, adunând toate 
proiectele cu finanțare prin 
PNRR, vom reuși să adu-
cem în comuna noastră 6 
stații de încărcare electri-
că”, a concluzionat prima-
rul Petre Gheorghe.

actualitate actualitate

Copiii, pe primul loc!

   Primăria 1 Decembrie începe construirea unui  
  afterschool pentru elevii claselor primare

Primarul comunei 1 Decembrie, Gheorghe Petre, 
a anunțat că începe construirea unui afterschool 
destinat elevilor din clasele primare, acesta 
reprezentând un obiectiv de interes maxim 
pentru toți părinții. Realizarea proiectului care va 
deveni funcțional în acest an se face cu susținerea 
Consiliului Județean Ilfov, restul fondurilor 
provenind de la bugetul local, iar o parte din 
finanțare externă. 

Cristina NedelCu


